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Protokół nr 11-10/2015 z  posiedzenia  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  

  z dnia 22 września 2015 r. 
w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska. 

Po powitaniu zebranych, Przewodnicząca poinformowała o następujących zmianach 
w porządku: 

- uzupełnienie o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 408 + autopoprawka, 

- uzupełnienie o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk 407 + autopoprawka, 

- uzupełnienie o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone w miejscu zamieszkania, 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania  
-  druk 409, 

- uzupełnienie o projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia 
na terenie Miasta Gdańska Programu „DuŜa Gdańska Rodzina” na lata 2010 – 
2015 – druk 413. 

 

Uwzględniając powyŜsze zmiany porządek posiedzenia przedstawia się 
następująco: 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 408 + autopoprawka 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk 407 + autopoprawka 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone w miejscu zamieszkania, 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania  
-  druk 409 
 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

wprowadzenia na terenie Miasta Gdańska Programu „DuŜa Gdańska 
Rodzina” na lata 2010 – 2015 – druk 413 

      Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska – druk 414 
      Referuje: Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia 

 

6. DoŜywianie dzieci i dorosłych – podsumowanie realizacji. Plany na 2016 rok 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Stan prac nad "Wieloletnim Programem współpracy Miasta Gdańska  
z organizacjami pozarządowymi na lata 2016-2019" 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 408 + autopoprawka 
 
Druk nr 408 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 
UM  zreferowała projekt uchwały wraz z autopoprawką w zakresie działania 
komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Jacek Teodorczyk - Członek Komisji 
Jaki jest koszt chromatografu? 
 
Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 
Koszt chromatografu nie jest mi znany ale na ten cel mają być zabezpieczone 
środki w wysokości 40 tys. zł. 
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Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-10/34/30/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
druk 407 + autopoprawka 

 
Druk nr 407 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 
UM  zreferowała projekt uchwały wraz z autopoprawką w zakresie działania 
komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 2 głosami „za” przy 2 wstrzymujących – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-10/35/31/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone w miejscu zamieszkania, 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania  
-  druk 409 
 
Druk nr 409 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Jacek Teodorczyk - Członek Komisji 
Na ogół są to symboliczne opłaty? 
 
 



4 
 

Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Posiłek kosztuje 9 zł ale do tej pory był to darmowy posiłek. Tą uchwałą 
wprowadzamy odpłatność od osób, które będą przekraczały kryterium  
i w zaleŜności od tego ile przekraczają, będą płaciły odpowiedni procent, 
maksymalnie 9 zł za posiłek. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Proszę powiedzieć, jak są wybierani podwykonawcy usługi? 
 
Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Są to organizacje pozarządowe, które są wybierane w konkursie. Zaczęło się to od 
inicjatywy jednej z organizacji. Szukamy odbiorców w całym mieście o ile środki na 
to pozwolą. W tej chwili rozszerzyliśmy o kolejne 30 osób. Był rozpisany konkurs, 
otrzymaliśmy oferty i wybraliśmy najlepszą ofertę.  
 
Pan Jacek Teodorczyk - Członek Komisji 
Usługi opiekuńcze teŜ są odpłatne? 
 
Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Tak. Bazujemy na uchwale dotyczącej usług opiekuńczych. Nie byłaby to nowa 
uchwała, jest ona na tyle elastyczna, Ŝe nie bazuje na konkretnych kwotach. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-10/36/32/2015 – załącznik nr 9 do protokołu 
 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia 
na terenie Miasta Gdańska Programu „DuŜa Gdańska Rodzina” na lata 2010 – 
2015 – druk 413 
 
Druk nr 413 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie    
zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W uzupełnieniu dodam, Ŝe w projekcie uchwały zostało uwzględnione równieŜ 
przyjecie konwencji o prawach osób niepełnosprawnych przez Polskę. JeŜeli chodzi 
o monitoring, to zostały wskazane wskaźniki efektywności programu, co teŜ ułatwi 
badanie tego programu, jego załoŜeń i ewentualne zmiany w latach kolejnych. 
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Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
W ramach programu dostępny jest katalog ulg i zniŜek adresowanych do rodzin 
wielodzietnych. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-10/37/33/2015 – załącznik nr 11 do protokołu 
 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska – druk 414 
 
Druk nr 414 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Pan dyrektor powiedział o moŜliwości rozwiązania MłodzieŜowej Rady Miasta. Kto  
o tym decyduje? 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Najpierw komisje, tj. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, Komisja 
Edukacji, Komisja Samorządu i Ładu Publicznego oraz Komisja Strategii i BudŜetu. 
Ostatecznie decyduje o tym Rada Miasta Gdańska. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Komisja Strategii i BudŜetu z tego względu, iŜ sesje, które się nie odbywają 
równieŜ ponoszą za sobą koszty. KaŜda kwota wydana w sposób niezasadny budzi 
wątpliwości. 
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Tak naprawdę procedurę odwoławczą rozpoczyna Przewodniczący Rady i po 
uzyskaniu opinii moŜe ale nie musi przedłoŜyć do Rady Miasta. To oznacza, Ŝe 
Przewodniczący Rady Miasta jest władny, poniewaŜ radny nie moŜe sam takiej 
procedury rozpocząć. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Procedura moŜe być zapoczątkowana przez Przewodniczącego Rady, natomiast 
zapis jest, ze Rada Miasta Gdańska moŜe po zasięgnięciu opinii komisji zakończyć 
kadencję MłodzieŜowej Rady Miasta. 
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Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Radni Miasta Gdańska nie mają moŜliwości rozpoczęcia procedury odwoławczej 
MłodzieŜowej Rady. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Rzeczywiście nie jest to doprecyzowane, w związku z tym moŜemy złoŜyć 
autopoprawkę. Zacytuję zapis projektu uchwały: „W § 15 dodaje się ust. 3  
o brzmieniu: Rada Miasta Gdańska, po zasięgnięciu opinii komisji Rady Miasta 
Gdańska: Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, Edukacji, Strategii i BudŜetu oraz 
Samorządu i Ładu Publicznego ma prawo zakończyć kadencję MłodzieŜowej Rady 
Miasta Gdańska przed terminem jej upływu w przypadku nie przeprowadzenia 
trzech następujących po sobie posiedzeń Rady z powodu braku kworum.”  
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Brak jest tu informacji o wnioskodawcy. 
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Tak, powinniśmy doprecyzować ten zapis. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Dobrze, tak więc proponuję, Ŝeby wprowadzić zapis, tak jak jest w przypadku 
złoŜenia projektu uchwały, tj. na wniosek przynajmniej 8 radnych. 
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Mnóstwo jest uwag, co do pracy poszczególnych radnych. Być moŜe przewodniczący 
stwierdziłby,  Ŝeby dać im jeszcze szansę, ale znajdą się tacy radni, którzy nie 
chcieliby dawać tej szansy. Skoro tworzymy prawo, proponuje, Ŝeby to prawo dać 
równieŜ radnym. Jako radni musimy skłonić przewodniczącego do rozpisania na 
poszczególne komisje, a my tego nie moŜemy zrobić. W tym momencie 
przewodniczący rozpoczyna procedurę odwołania. Na wniosek przewodniczącego 
lub przynajmniej 8 radnych, to byłby precyzyjny zapis. 
 
Zdecydowano o złoŜeniu następującej autopoprawki do projektu uchwały druk 414:  
Rada Miasta Gdańska na wniosek Przewodniczącego lub przynajmniej 8 radnych, po 
zasięgnięciu opinii komisji Rady Miasta Gdańska: Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, Edukacji, Strategii i BudŜetu oraz Samorządu i Ładu Publicznego ma 
prawo zakończyć kadencję MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska przed terminem jej 
upływu w przypadku nie przeprowadzenia trzech następujących po sobie posiedzeń 
Rady z powodu braku kworum. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-10/38/34/2015 – załącznik nr 13 do protokołu 
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PUNKT 6 
DoŜywianie dzieci i dorosłych – podsumowanie realizacji. Plany na 2016 rok 
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie    
przedstawiła informacje stanowiącą załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Wspomniała pani, Ŝe zmieni się pułap dochodowy dotyczący dzieci, które będą 
mogły skorzystać z posiłku. Jaka to będzie kwota? 
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Nastąpi to juŜ od października tego roku. Dla osoby samotnej 1141,20 zł, na osobę 
w rodzinie 925,20 zł. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Na tej podstawie zostanie wykonane nowe rozeznanie dotyczące dzieci, które będą 
mogły skorzystać z darmowych obiadów? Pytam, poniewaŜ ciągle jest z tym 
problem. Na radzie dzielnicy ponownie poproszono mnie o to, Ŝeby w jakiś sposób 
spróbować zadbać o dzieci, u których dochód w rodzinie jest na granicy kryterium. 
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Jest jeszcze 20%, gdzie dyrektor moŜe bez decyzji administracyjnej, nakarmić 
kaŜde dziecko. Oprócz tego, szkoły dysponują własnymi środkami. Szkoły składają 
do Wydziału Rozwoju Społecznego zapotrzebowanie na środki. 
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Pani dyrektor, prosiłbym o kompleksową informację, poniewaŜ czasami zadają nam 
pytania ile pieniędzy przeznaczamy na dany cel. Skoro ja jako radny słyszę, Ŝe 
wzrasta o ok. 5 mln zł kwota na doŜywianie, to zaczynam się martwić skąd ten 
wzrost. Dlatego chciałbym równieŜ prosić o zawarcie informacji o przyczynach. 
Wiemy tu o dwóch przyczynach, wzrost kosztu posiłku o 1 zł oraz wzrost ilości 
świadczeniobiorców. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora wydziału Rozwoju Społecznego 
W uzupełnieniu do środków, które dostępne są w szkołach, one są bardziej mobilne. 
Zanim MOPR sprawdzi kryterium dochodowe, to szkoła wiedząc, w której rodzinie 
jest niski dochód, wydawać posiłki od września.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 

PUNKT 7 
Stan prac nad "Wieloletnim Programem współpracy Miasta Gdańska  
z organizacjami pozarządowymi na lata 2016-2019" 
 
Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi UM przedstawiła informacje stanowiącą 
załącznik nr 15 do protokołu. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Na czym polega współpraca pozafinansowa?  
 
Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi UM 
Współpraca pozafinansowa obejmuje szerokie spektrum działań, począwszy od 
polityki informacyjnej, współpracy z organizacjami, podawanie do publicznej 
wiadomości informacji od organizacji, baza organizacji pozarządowych, uŜyczanie 
lokali organizacjom, spotkania z organizacjami i wiele innych. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 

PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

 

Sprawy bieŜące, korespondencja: 
 

Przewodnicząca Komisji poinformowała o odpowiedziach na wnioski do budŜetu 
Miasta Gdańska  na 2016 rok. 
 
Nie było więcej spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:50.  
 
       
 
      
 
       Przewodnicząca Komisji  
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
  
           Beata Dunajewska 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


